
 1 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Bánréve Község Képviselő-testületének 2009. november 18-án 13.00 órai kezdettel 
megtartott  rendkívüli üléséről. 
 
Jelen vannak:  Hajdu Gábor József polgármester,  
   Révay István alpolgármester, 

Bán János, 
Elekes Péter,  
Kozma Lászlóné, 

   Naszádi Ferenc, 
Tóth Csabáné, 
Virág Imréné 
Vass András   képviselő. 

 
Tanácskozási joggal: Tóthné Mustos Beatrix  jegyző, 

 Pucsok Péterné Jobbik Magyarországért bánrévei szervezete részéről. 
 

Lakosság részéről: Bikki Zoltán bánrévei lakos. 
 
Hajdu Gábor József polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a 
Képviselő-testület határozatképes, 9 képviselő jelen van. Ujváry Ferenc képviselő Úr  késik. 
Jegyzőkönyv hitelesítőnek Révay István alpolgármestert és Bán János képviselő Urat 
javasolta. Javaslatot tett a tárgyalandó napirendi pontokra.  
Képviselő-testület 9 igen szavazattal elfogadta a jegyzőkönyv hitelesítőket, és az alábbi 
napirendet. 
 
Napirend: 

1. Döntés a Magyarország-Szlovákia Határon Átnyúló Együttműködési  
Program keretében faluközpont rekonstrukció pályázat önerejéről 

  Előadó: polgármester 
 
  2.  Döntés Bursa Hungarica ösztöndíjpályázatokról (zárt ülés) 
  Előadó: bizottság elnöke és jegyző 
 

3. Az LHH-s pályázat keretein belül az utak felújításával kapcsolatos döntés  
módosítása 

  Előadó: polgármester 
 
  4. Indítványok, javaslatok 
 
1./ napirendi pont: Döntés a Magyarország-Szlovákia Határon Átnyúló Együttműködési  
Program keretében faluközpont rekonstrukció pályázat önerejéről 
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testület! A napirendi ponthoz tartozó írásos anyag kiment. 
Ilyen formában kell meghozni a döntést. Ennyi kiegészítést kell a korábban meghozott 
határozatunkhoz tenni. Tulajdonképpen nevesítjük az 5% önerőt. Van egy csomó más dolog 
is, amit hiánypótolni kell. A teljes faluközpont rekonstrukcióra pályázunk, benne a Béke utcai 
járda felújításával, a parkkal, az emlékművel, stb. 
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Elekes Péter: Ebben a projektben a kastély is szerepel? 
 
Tóth Csabáné: A játszótérig terveztettük. Váratlan helyzetbe kerültünk. Szavaztunk az 5%-ról, 
ami kedvezőnek tűnik, de látva az összegeket, el sem tudom képzelni, hogy mi kerül 220 
millió forintba. Annak az 5%-a is nagyon sok pénz, én nagyon soknak találom. 
 
Hajdu Gábor: Most nem erről van szó. Megterveztettük és kész. A 40%-a ennek az összegnek 
biztos a menedzsment. Minden szigorúan meghatározásra kerül az EU-s pályázatoknál, a 
részletes költségek tekintetében. Arról a beruházásról van szó, ami papíron van, és minden 
egyéb sallangja kerül ennyibe. 
 
Tóth Csabáné: Ha belegondolunk, hogy itt építünk egy óvodát és az nem kerül annyiba, mint 
ez a faluközpont rekonstrukció, amiben épület nincs is.  
 
Hajdu Gábor: Ezzel van beadva. Ha  csökkentett összegben nyerünk, akkor csökken az önerő 
is, legfeljebb visszaadjuk az egészet. Ez a tervezői költségbecslés alapján készült el. 
 
Elekes Péter: Ez nagyon sok önerőnek is és mindenképpen. 
 
Tóth Csabáné: Tudjuk ezt biztosítani a jövő évben? 
 
Révay István: Amire nincs pénz, arra hitelt veszünk fel. 
 
Pucsok Péterné: Jobb helyre is el lehetne azt a pénzt költeni. Az önerőről beszélek. 
 
Hajdu Gábor: Így kérik hiánypótlásra. Most arról van szó, hogy megpályázzuk, akkor kell 
dönteni, hogy akarjuk-e, amikor megnyerjük. Erről egyébként már nem ez a testület fog 
dönteni. Ilyen pályázati lehetőség a jövőben már nem lesz, hogy 95%-ot ideadnak. Ezt mi 
találtuk ki, szeretnénk szép Bánrévét, egy szép faluközpontot. 11 millió forint nem egy olyan 
nagy összeg, az egészhez képest, ahhoz képest, hogy ennyiből egy szép faluközpontunk lehet. 
Ezt kiszámoltattuk, valakik ezen sokat dolgoznak. Van lehetőség EU-s pályázatoknál, hogy az 
önerőre is lehet pályázni. Ebben is segítenek, ha az önerő 50%-át is megnyerjük, akkor az már 
egy nagyon jó dolog. Vannak még tartalékaink is, mint a régi hivatal épülete, az Uniós önerő 
alap, ezek valóban nem aprópénzek. Így van finanszírozva. Ha már belefogtunk, akkor most 
ezt a döntést hozzuk meg. Az hogy nyerünk, vagy nem más kérdés. Ezek nem légből kapott 
számok. Szakértők vizsgálják ezeket a pályázatokat, itt minden a norma szerint van 
betervezve. 
 
Révay István: A jövő évi költségvetést nekünk kell biztosítani. 
 
Hajdu Gábor: Igen, a pályázatokhoz is oda kell tenni a költségvetésből. Ez egy lehetőség. 
Egyébként 90%-ot nehéz megnyerni, lehet, hogy nem is ítélik meg. Eddig még mindenre 
előteremtettük a szükséges önerőt, fejlődött is a falu. Javaslom a Tisztelt Képviselő-
testületnek, hogy az előterjesztés szerint hozza meg döntését. 
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 7 igen, 2 ellen szavazattal az alábbi 
határozatot hozta: 
 
108/2009. (XI.18.) számú Határozat 
  
Tárgy: Faluközpont rekonstrukció ügyben hozott döntés kiegészítése 
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Bánréve Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a 79/2009. (IX.02.) sz. határozat 2. 
pontját az alábbiakkal egészíti ki: 
 
A program megnevezése: Magyarország-Szlovákia Határon Átnyúló Együttműködési  

       Program 2007-2013. 
 

A pályázat címe: Turisztikai Pihenőparkok, Lovas Élménypark és Üdülő A gótikus Út 
Mentén 
A pályázat összköltsége: 1.902.296,12 € 
A magyar partner költsége:    790.142,12 € 
A projektben vállalt önerő:      39.508 € 
 
A határozat többi része változatlanul érvényben van. 
 
Határidő: 2009. november 23. 
Felelős: Hajdu Gábor József polgármester 
 
Ezután a Képviselő-testület zárt üléssel folytatta munkáját, ahol BURSA Hungarica 
Ösztöndíjpályázatokról döntött, majd ismét nyílt üléssel folytatta munkáját. 
 
3. napirendi pont: Az LHH-s pályázat keretein belül az utak felújításával kapcsolatos döntés  
                             módosítása 
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testület! Az utak felújításával kapcsolatosan egy örömteli 
hírt kívánok közölni, mégpedig azt, hogy még kaptunk a projekthez 10.450.000,-Ft-ot. Így az 
önerő 550.000,-Ft-tal nő. Így a névtelen utca teljesen belefér, valamint a Rozsnyói utcát is 
meg tudnánk csinálni. Az NFÜ-nél készül az anyag, már úton van. A keret megvan rá. Ózd 
térség a döntését meghozta. November hónap végéig kell beadni a pályázatot. Igaz, hogy 
kitolták a határidőt márciusra, de ha akkorra nyújtjuk be, akkor már nem tudjuk elkezdeni. Ha 
most benyújtjuk, valószínűleg van esély, hogy folyamatosan bírálnak időközben is, és akkor 
még el tudjuk kezdeni a munkálatokat. A következő ülésre a teljesen kidolgozott anyag 
meglesz. A Rozsnyói utcával lesznek gondok, mivel annak nincs alapja, de mindenképpen 
meg fogjuk erősíteni, azt is meg kell tudjuk oldani, ugyanúgy, mint a Kolozsvári utcát. Bele 
kell fogni útalappal. Egy döntésre lenne szükség most, hogy tudjunk számolni, és hogy 
elfogadjuk-e a plusz 10.450.000,-Ft-ot, ehhez az 550.000,-Ft önerőt biztosítva. Nem lehet 
tudni, hogy hogyan is lesz a bírálat, de semmi nem tiltja, hogy most novemberben beadjuk. 
Lehet, hogy lesz folyamatos bírálat. Hat utca leaszfaltozásáról van szó. 
 
Megérkezett Ujváry Ferenc képviselő Úr az ülésre. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 9 igen, 1 
tartózkodás szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
123/2009. (XI.18.) számú Határozat 
  
Tárgy: Útfelújítás pályázat (Lhh-s projekt) 
 
Képviselő-testület a november 25-én tartandó ülésén, a költségvetési számadatok pontos 
ismeretében hozza meg az útfelújítással kapcsolatos döntését. 
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Határidő: november 25. 
Felelős: polgármester 
 
4.napirendi pont: Indítványok, javaslatok 
 
a./ Rozsnyói utca korlátozás ügye 
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testület! A napirendi ponttal kapcsolatos előterjesztés 
kiküldésre került. Egy tájékoztatást szeretnénk adni jelen esetben a testületnek. Nem tudom, 
hogy ki mennyire tudta magát átrágni a kiküldött anyagon, mennyire sikerült a térképet 
átnézni. A kihúzott terület az, ahol járnak, de a földhivatalnál utána jártunk, nincs kijelölt út, 
ahol nincs kihúzva, az magánterület, magántulajdon. A tegnapi napon  én láttam, hogy három 
traktor szántott ott a földeken, de nem ott jöttek ki, hanem körbementek. Mindhárom nagy 
kristály traktor volt. Nincs ebben a dologban egyébként akkora láng, mint a füstje. Azt is 
hallottuk már, hogy ha más tulajdonos megy be a mezőgazdasági gépével, akkor az nem baj, 
mert azzal meg vannak egyezve a lakók. Ha Endre megy, az baj. Az utca végét semmiképpen 
nem lenne jó megoldás lezárni, ugyanis a Rozsnyói utca lakói arra, körbe tudnak csak 
bemenni a másik oldalról, a vasúti sínek oldaláról a saját udvarukra. Így az utca végét nem 
lehet zsákutcázni. Sok fehér folt van még a dologban. Most egy tájékoztatást szerettünk volna 
adni. Keresni kell tovább a jó megoldást erre a problémára, mert a zsákutca az nem az.  
 
Virág Imréné: Hogy lehetett úgy kimérni, hogy nincs út? Én egyébként amióta az eszemet 
tudom, mindig ott jöttek ki a régi határ felől, ott út volt. 
 
Hajdu Gábor: Sajnos sok ilyen van Bánrévén is, amikor kimérték, akkor út nem lett hagyva. 
Így az az út, ami ott van, az nem út, mert utat nem hagytak a kiméréskor. Remélem, hogy a 
Rozsnyói utca megerősítésével rendeződni fog ez a probléma.  
 
Virág Imréné: Biztosan összevesztek Endrével és azért van ez a probléma. 
 
Hajdu Gábor: Ezt jobban körbe kell járni. Ha az utca lezárásra kerül, akkor a lakókkal kell 
dűlőre jutni. Nem tudom, hogy lehetne ezt megoldani.  
 
Révay István: Az ott lakók már korábban kérték a vasúttól, hogy a gépkocsi feljárókat erősítse 
meg. Azokat régen maguk a lakók rakták le, és nem a vasút tulajdona. Ezen utak értékesítése 
egyébként nem is szerepelt benne abban az anyagban, amire lehetőségünk lett volna 
megvásárolni a Sajóvölgye TSZ-től. 
 
Hajdu Gábor: A földhivatali bejegyzés szerint ez a helyzet, van amit a Sajóvölgye vett meg, 
van ami földtulajdonosoké, de magántulajdon, út nincs kimérve.  
 
Révay István: A Rozsnyói utca erősítésénél arra is figyelni kell majd, hogy ha erre rájön még 
egy réteg, akkor már nagyon magas lesz, így is az. Ott fel kell törni és úgy megcsinálni. Az 
nem lesz egyszerű dolog.  
 
Hajdu Gábor: Kérem, hogy jelenleg ezt a tájékoztatást fogadja el a testület. Ha megtaláljuk a 
megoldást, hogy milyen döntést hozzunk, akkor visszatérünk a dologra. 
 
Révay István: Meg kell kérdezni a Rozsnyói utcai lakókat, hogy beleegyeznek-e az utca 
végének lezárásába. A táblák hiába vannak kitéve, feloldja a következő kereszteződés. Itt a 
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Kossuth Lajos utca esetében a régi határ felé vezető résznél is úgy van, hogy ki van téve a 
kanyarba, de a Dózsa utcai leágazás feloldja, így közlekedik mindenféle jármű nyugodtan.  
 
Hajdu Gábor: Ezt a közútkezelő felé jelezni kell. Az előző ülésen volt róla szó, hogy a József 
Attila utca két végére is ki kell tenni a tiltó táblát, hogy a 26-os főútról ne jöjjenek le ott a 
kamionok, kikerülvén a mérlegelést. 
 
Elekes Péter: A 7,5 tonna módosítva van 32 tonna össztömegre. 
 
Révay István: Bejönnek itt a régi határ felől. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
124/2009. (XI.18.) számú Határozat 
  
Tárgy: Rozsnyói utca korlátozás ügye 
 
Képviselő-testület meg kívánja keresni a tulajdonosokat, azzal kapcsolatban, hogy a Rozsnyói 
utca utolsó ingatlanánál a sorompó elhelyezésével kapcsolatosan van-e kifogásuk. 
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: polgármester 
 
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testület! A november 25-i ülés, ami saját és közös ülés is 
lesz egyben, egy maratoni ülésnek ígérkezik, mindenki számítson rá. 
 
Több indítvány, javaslat nem merült fel, Hajdu Gábor József polgármester az ülést bezárta.  

 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
Hajdu Gábor József          Tóthné Mustos Beatrix   
     polgármester                        jegyző  
 
 
 
Jegyzőkönyv hitelesítők: 
 
 
 
        Révay István                             Bán János  
       alpolgármester                képviselő          
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